
 

 

 

 
REFERAT 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Onsdag d. 12. april 2023 
 

Mødet afholdes i mødelokale 1 
 

Kl. 17.30-20.00 
 Skolebestyrelsesmøde 

 
Spisning fra 17.30 

OBS.: Mødets start er fremrykket til 17.45. 
 
 
 

 Forældrerepræsentanter: Troels Lund Rasmussen, Kristine 
Grønkjær, Kim Vogel, Janus Felding Christensen, Anja 
Mortensen  
Ledelsesrepræsentanter: Kristian Spang, Trine Heidemann 
Iversen (ref.) 
Medarbejderrepræsentanter: Thomas Bækbo, Troels Pedersen 
Elevrådsrepræsentanter:  
Afbud: Kasper Szöke Skovgaard, Mette Borup Wemmelund, 
Jakub Balog, Mathilde Klejs Pedersen, Gitte Knudsen 

Godkendelse af dagsorden Godkendt 
 

Godkendelse af referat Godkendt 
 

1. Meddelelser (15 min.) 
17.45-18.00 

Til orientering: 
a) Skolens ledelse 

Læringssamtale er blevet rykket og afholdes i næste uge, 
der kommer en tilbagemelding på kommende 
skolebestyrelsesmøde. 
 
Vi er i gang med fagfordeling 1 og der er to stillingsopslag i 
mobiliteten, som er Aarhus Kommunens interne 
jobdatabase. 
 
Der arbejdes på en fondsansøgning ift. at søge midler til 8. 
årgangs tur til Berlin i 2024. 
 

b) Medarbejderrepræsentanter 
Vi er på vej ind i temauge (uge 17), der snart besked ud til 
forældrene og klasserne. 
 
Mandag tager 8. årgang til Berlin og alle er ved at være klar. 
Der laves kontrakter med børnene og forældrene, som også 
fungerer som en tilmelding. 
Der afholdes et virtuelt forældremøde, hvor turen 



 

 

præsenteres og der kan stilles spørgsmål. 
Der er lavet en hjemmeside, hvor alle kan søge 
informationer om turen, praktik mm. 
 
På 9. årgang er eleverne i gang med at fordybe sig i 
eksamensforberedelserne og eleverne har trukket 
fordybelsesområder i de fleste fag. 
Undervisningen bliver mere flydende frem mod sidste 
skoledag, hvor de skal arbejde med eksamensforberedelse. 
 
8. årgang skal i praktik i uge 18, de fleste har en praktikplads 
men enkelte mangler at finde et sted. Det får de hjælp til. 
Hvis nogle forældre har mulighed for at tilbyde en 
praktikplads eller kender til nogle steder, så må de meget 
gerne kontakte skolen. 
 

c) Elevrådet  
Jakub og Mathilde kan ikke deltage pga. møde i B&U 
udvalget.  
Lige nu fylder 8. og 9. årgangs eksamenstrækning. 
 
Elevrådet har fået en henvendelse om en vask der ikke 
virker. 

 
d) Formanden 

Skole & Forældre afholder et arrangement, som man kan 
melde sig til hvis det har interesse. 
 
En nysgerrighed på hvor mange der deltager i foredraget om 
digital dannelse samt på, om det skal slås op f.eks. på 
Facebook for at få flere deltagere. 
Kristian undersøger hvad status er. 
 
Orientering om høringssvar vedr. den nye organisering i 
Børn & Unge. Der sendes ikke et uddybende svar fra 
skolebestyrelsen. 
 

2. Spørgsmål til meddelelser (5 min.)  
18.00-18.05 

Der spørges til temaugen og det uddybes, at der ikke er et fælles 
tema, men dette er aftalt på årgangene. 

 

Der stilles spørgsmål om, hvorfor både klubben og skolen tager 
børnene med til Berlin med få års mellemrum. 

Det tages med til klubben, så det kan afklares. 

 

3. Budget 2023 (10 min.) 
18.05-18.15 v/KS 

Til godkendelse: 
Budget 2023 blev gennemgået af administrationsleder og 
skoleleder på seneste møde. 

Budgettet blev efterfølgende drøftet. 

SFO-budgettet er tilsvarende gennemgået og drøftet på seneste 
SFO-forældrerådsmøde. 

 

Det samlede budget for undervisning og SFO er nu til endelig 



 

 

godkendelse i skolebestyrelsen. 

 

Se bilag 

 

Der er tidligere talt om at der er en engangsudgift ift. SFO-
budgettet, som gør at dette års budget ser lidt anderledes ud 
end det plejer. Der er en forventning om at det stabiliseres 
fremadrettet. 

 

Kristian orienterer om en fremtidig besparelse, som kommer til 
at påvirke SFO- og undervisningsbudgettet. Herunder bl.a. en 
vurdering af hvordan SFO- og indskolingsleders løn finansieres. 

 

Budgettet godkendes. 

4. Planlægning af kommende skoleår 
(15 min.) 18.15-18.30 v/THI + KS 

Orientering: 

Status og proces for skoleårets planlægning. 

Herunder konvertering af understøttende undervisning. 
Udskolingen møder næste skoleår kl. 8.15 og har ikke 
morgenbånd. Det giver mulighed for at lave ekstra to-voksen 
timer, som samles ved en lærer, der får nogle tværgående 
funktioner. 

Vi arbejder med en åben fagfordeling, hvor ledelsen 
sammensætter de primære teams og personalet derefter 
sammen træffer de gode beslutninger. 

Der er to ansættelser, og derfor også to skyggeskemaer der skal 
lægges. 

Der er en bhk. leder for meget, da der kun kommer tre 0. kl. 
næste skoleår. Det er ærgerligt, da de fire bhk. ledere har et 
stærkt team og et godt samarbejde. 

Udskolingsklasserne får fra næste skoleår en ekstra 
idrætslektion. Det udfordrer os på lokaler, da der ikke er plads 
til det på skolen. Der er afsøgt muligheder i lokalsamfundet og 
der er også undersøgt muligheder for svømning. 
 

5. Princip for klassesammenlægninger 
(20 min.)  
18.30-18.50 v/formanden 

Punktet rykkes til næste bestyrelsesmøde, så alle har mulighed 
for at læse nyt forslag. 

 
Eftersyn: 
Eftersyn af princippet om klassesammenlægninger 
 

Se bilag 

 

6. Skolebestyrelsens understøttelse af 
klasseforældreråd (20 min.) 

18.50-19.10 v/formanden 

Til drøftelse: 
Status på skolebestyrelsens arbejde med indsatser til 
understøttelse af klasseforældreråd: 



 

 

- Håndbog for klasseforældreråd 

- Procesovervejelser – hvordan får vi det ud at leve? 

- Informationsbrev/ark til alle (nye) forældre om 
klasseforældreråd (evt. som en del af generel hilsen fra 
formanden) 

 
Se bilag 
 
Kobling til den kultur der allerede er omkring valg af 
forældreråd til første forældremøde i august/september. 
Forældrerådet er på opgaven fra august-august. 
 
Der er forslag om at der er rullende udskift i forældrerådet, så 
ikke alle medlemmer skiftes ud. 
 
Kan det at der afholdes fælles møde for alle forældreråd gøre at 
flere vælger det fra? Det kunne måske være godt at prøve det 
af. 
Kan man koble personale tættere på det første møde, så der 
støttes i starten af samarbejdet? 
 
Forældrerådet er både et aktivitetsudvalg men også et 
sparringsudvalg, så personalet kan inviteres med til møderne. 
Halvvejs i skoleåret kan der afholdes et 
årgangsforældrerådsmøde, hvor skolens personale og ledelsen 
deltager. 
 
Emnet tages på som punkt til PFU den 18. april, så personalet på 
skolen inddrages i samarbejdet med klasseforældrerådet. 
Personalet kan lave årshjul til de forskellige trin eller årgange. 
Nogle årgange eller klasser kunne prøve nogle modeller af, så de 
kunne vurderes og evalueres. 
 
Erfaringen er at det er svært at få etableret forældrerådene i 
klasserne, i andre klasser er det nemmere. 
 
Kunne der laves et samlet møde, hvor der både er noget fælles 
og noget med klassens lærere, så man kun skal afsted én gang? 
Det kan være strukturen og en mere tydelig opgave, der gør det 
relevant at melde sig til et forældreråd. 
 
Hvordan kan vi gøre det relevant og positivt at melde sig til 
forældrerådet? 
 
Mulighed for at forældrerådene kan dele eller samarbejde om 
nogle ting, f.eks. en opslagstavle eller lign. 
 
Der arbejdes videre med håndbog mv. når der foreligger 
tilbagemelding fra PFU mødet. 
 

7. Orientering om status på ”Kendte 
voksne” og Meddelelsesbogen (20 
min.)  

Punktet udskydes til næste bestyrelsesmøde. 



 

 

19.10-19.30 v/KS 
Til orientering og drøftelse: 

Status på skolens arbejde med:    

• ”Meddelelsesbogen” 

• ”Kendte voksne” 

Se bilag 

8. Princip for ”Skolens arbejde med 
elevernes udvikling i skolens faglige 
og sociale fællesskaber” (20 min.)  
19.30-19.50 v/ formanden 

Punktet udskydes til næste bestyrelsesmøde. 

 
Til drøftelse: 
Brainstorm forud for arbejdet med nyt princip: 
”Skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige og 
sociale fællesskaber” 
 
Evt. nedsættelse af udvalg til at arbejde med dette. 
 

Evt. (5 min.) 
19.50-19.55 v/ formanden 

Herunder evt. input til formandens information til alle forældre 
på Aula. 

Punkter til næste møde (5 min.) 
19.55-20.00 v/ formanden 

Til opsummering og drøftelse: 

 

Torsdag den 11. maj 

• Valgfagsudbud 2023/24 (til orientering)  

• Drøftelse og vedtagelse:  Princip for 
klassesammenlægninger  

• Oplæg / drøftelse:    ”Meddelelsesbogen” og ”Kendte 
voksne” 
Herunder brainstorm til nyt princip: 
”Skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige 
og sociale fællesskaber” 
(udvalg nedsættes evt. til at arbejde med dette)   

• Drøftelse og evt. vedtagelse af principperne 
”Vikarpåsætning” og ”Arbejdets fordeling mellem lærere og 
pædagoger” 

• Status på håndbog for klasseforældreråd 

 
 


